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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk benyújtani a

Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Van-e esély a balatoni öntözés újraindításának?”

címmel .

A benyújtott kérdésünkre a választ írásban várjuk.

Tisztelt Miniszter Úr !

Közel negyed évszázados megszűnését követően, napjainkban újra felmerült a balaton i

öntözés kérdése . A rendszerváltás megel őző időszakban, a Balaton déli részén tevékenykedő
gazdák és kertészetek intenzíven használták ki a tó nyújtotta lehet őségeket, amelyekkel

elsősorban az öntözéses földművelésre koncentráltak . A privatizációkat követően, a

tulajdonviszonyok újrarendeződésével viszont a földművelés eme eszköze megszűnt .

Természetesen mindannyian ismerjük az tervgazdaság ésszer űtlen környezet-kihasználását, de
modern gondolkodás, tudás felhasználásával és a megfelelő pályázati források
megteremtésével a helyi gazdálkodók igen jelent ős termelés-növekedést érhetnének el ,

mindamellett, hogy figyelembe vennénk a környezettudatosság és a turizmus érdekeit is .

A térség kiváló termőhelyi adottságokkal rendelkezik és az aszályosabb időszakokban az

öntözés által fokozni lehetne a termésbiztonságot . Mivel a nyári szezonban felvevőpiac is itt

van, így nem kellene távolról idehozatni a terményt, hanem a térség ilyen szinten önellát ó

volna. Persze az öntözéses földművelés beindulása és a termelés-növekedés

kézzelfoghatósága hűtőházak és csomagolóüzemek létrehozatalát is szükségszer űen magában
foglalná, ami viszont munkahelyteremtéssel is járna. A tómederből évente a Sió-zsilipen

keresztül leengedett több tízmillió köbméter kiváló minőségű víz ezen az úton hasznosítható



volna. Természetesen a vízszint szabályozási tartományon belül tartásával és az ökológia i
feltételek szigorú biztosítása mellett.

Kérdezzük Tisztelt Miniszter Urat, hogy lát-e reális esélyt a Kormány arra vonatkozóan ,
hogy a kellő ráfordítással és környezettudatossággal újra beindítsa a balatoni önt őzést?

Várjuk érdemi válaszát !

Budapest, 2014 . június 30 .

Tisztelettel :

Magyar Zoltán
Jobbik
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